

# Backend Developer (m/f/d)

---

nextbike is Europe's bike share leader. We are getting more and more people on our bikes by making them a natural part of urban mobility. As pioneers, we have been developing sustainable bike sharing systems for over 15 years. We are currently active in over 200 cities and understand our service as a complement to bus & train. Our business model is based on cooperations with cities, public transport providers, universities and consumer brands. In 2019, nextbike was awarded by Stiftung Warentest. Together we make our cities even more livable and bike sharing a bit smarter every day.

## KEY FACTS



**Work Place**  
Headquarter Leipzig



**Working hours**  
Full-time



**Start**  
From now on

## YOUR MISSION

- maintenance and refactoring of existing PHP+SQL code base
- implementation of new features; sometimes also in languages other than PHP (e.g. Typescript)
- writing automated tests
- review of other developers modifications

## TECHNICAL

- must have:  
experience in PHP, SQL, in at least one version control system
- nice to have:  
experience in object oriented programming, in test driven development, in a ticket system, in git

## PERSONAL

- You are not afraid of legacy code and have an inclination to refactor it
- You are proactive in sharing and seeking out information
- You are fluent in written and spoken English

## WHAT WE OFFER

- Opportunities to contribute your ideas in an exciting and diverse range of responsibilities
- Agile and international working environment, where your engagement is appreciated and your talents are fostered
- Family friendly working conditions and flexible working hours
- Discounted use of nextbike bicycles worldwide

## CONTACT DETAILS

We look forward to receiving your detailed application documents to [jobs.administration@nextbike.com](mailto:jobs.administration@nextbike.com). Your contact person is Irina Sidarchuk.



# Backend Entwickler (m/w/d)

---

nextbike ist europäischer Marktführer im Bike Sharing. Wir bringen immer mehr Menschen aufs Rad und machen es zum selbstverständlichen Bestandteil urbaner Mobilität. Als Pioniere entwickeln wir seit über 15 Jahren nachhaltige Bike Sharing Systeme. Aktuell sind wir in über 200 Städten aktiv und verstehen uns als Ergänzung zu Bus & Bahn. Unser Geschäftsmodell basiert auf Kooperationen mit Städten, Verkehrsbetrieben, Hochschulen und Unternehmen. 2019 wurde nextbike von der Stiftung Warentest als Testsieger im deutschen Bike Sharing Markt ausgezeichnet. Gemeinsam machen wir unsere Städte noch lebenswerter und Bike Sharing jeden Tag ein Stückchen smarter.

## DAS SIND DIE ECKDATEN



**Arbeitsort**  
Headoffice Leipzig



**Stundenumfang**  
Vollzeit



**Start**  
Ab sofort

## DEIN AUFTRAG

- Wartung und Überarbeitung bestehender PHP+SQL-Code-Basis
- Umsetzung neuer Anforderungen; gelegentlich auch in anderen Sprachen als PHP (z.B. Typescript)
- Erstellung von automatisierten Tests
- Überprüfen der Änderungen anderer Entwickler

## TECHNISCH

- Gute Erfahrung mit PHP, SQL, mindestens einem Versions-Kontroll-System
- Erfahrung mit objektorientierter Programmierung, testgetriebener Entwicklung, einem Ticket-System, dem Versions-Verwaltungs-System

## PERSÖNLICH

- Du hast keine Angst vor veralteten Quelltexten und Mut diese zu überarbeiten
- Du agierst proaktiv beim Austausch und der Suche nach Informationen
- Du bist sicher im Umgang mit Englisch in Wort und Schrift

## DAS BIETEN WIR DIR

- Gestaltungsmöglichkeiten in einem spannenden Aufgabenspektrum
- agiles und internationales Arbeitsumfeld, in dem deine Energie gefordert und deine Talente gefördert werden
- familienfreundliche Arbeitsbedingungen und flexible Arbeitszeiten
- weltweite, vergünstigte Nutzung der nextbike-Fahrräder

## SO GEHT ES WEITER

Wir freuen uns über Ihre aussagekräftigen Bewerbungsunterlagen an [jobs.administration@nextbike.com](mailto:jobs.administration@nextbike.com). Dein Kontakt ist Irina Sidarchuk.

